
با وجود تكرار دولت و تكرار وزير بهداش�ت در 
دولت دوازدهم، اما انگار قرار نيست معاونت هاي 
اين وزارتخانه تكرار ش�وند. تغيير معاونت ها در 
وزارتخانه مرتبط با دارو و درمان از معاونت دارو 
و رئيس س�ازمان غذا و دارو آغاز شد؛ يكي از پر 
حاشيه ترين معاونت هاي وزارت بهداشت كه اين 
اواخر در برابر بخش مهمي از گزارش هاي منتشر 
ش�ده از تخلفات،  رانت ها و سوبسيدهايي كه به 
ش�ركت هاي دارويي خاص تعلق مي گيرد، عملًا 
دفاعي نداشت. با اين اوصاف انگار تغيير سكاندار 
سازمان غذا و دارو بهترين راهكاري بود كه مي شد 
براي جمع كردن حواش�ي به وجود آمده در اين 
سازمان به كار برد، اما حكايت اتفاقات ناخوشايند 
در حوزه دارويي همچنان باقي است؛  دارويي كه 
براي بيماران از نان شب واجب تر است و مرگ و 
زندگي بيماران به آن وابسته است. حالا احتمالاً 
دكتر رسول ديناروند دوباره به بخش خصوصي 
باز خواهد گشت. هر چند در مدت حضورش در 
وزارت بهداشت و در سمت رئيس سازمان غذا و 
دارو ارتباطش با اين بخش قط�ع نبود و اعضاي 
خانواده اش در شركت هاي خصوصي توليد كننده 
و وارد كننده دارو نقش�ي تعيين كننده داشتند. 
بر اس��اس اصل تعارض منافع معمول نيست افراد 
ذينفع بخش خصوصي را ب��ه عنوان مديران دولتي 
انتخاب كنند، اما اين مسئله در دولت يازدهم اتفاق 
افتاد و يكبار ديگر در دولت دوازدهم تكرار شد. يكي 
از بارزتري��ن مصاديق اين انتخاب ها ش��خص وزير 
بهداشت به عنوان سهامدار بخش خصوصي درمان به 
عنوان سياست گذار در حوزه سلامت است. ماجراي 

انتخاب افراد ذينفع به همين جا ختم نشد و فردي 
از سوي وزير بهداشت به عنوان رئيس سازمان غذا 
و دارو انتخاب شد كه سهامدار، رئيس و عضو هيئت 

مديره چند شركت دارويي بزرگ بود.  
  تبعيض در قيمت گذاري 

طبق اس��ناد موجود ذينفع بودن مدي��ران دارويي 
كشور در اين حوزه تأثيري جدي داشته است. دكتر 
ديناروند و دكتر عبداللهي اصل، مدير كل نظارت و 
ارزيابي دارو تا تاريخ 1392/08/29 كه هيئت مديره 
جديد معرفي مي ش��ود، عضو اصلي هيئت مديره 
شركت داروسازي دكتر عبيدي بوده اند. كوبل  دارو 

هم سهامدار اصلي شركت دكتر عبيدي است. 
در حالي كه قيمت گ��ذاري تبعيض آميز و تبعيض 
در شرايط معامله جزو مواردي است كه طبق ماده 
45 قانون اجراي سياست هاي كلي اصل 44 ممنوع 
اس��ت، نحوه قيمت گذاري برخي محصولات توليد 
داخل ساخت شركت داروسازي دكتر عبيدي است 
كه برخلاف قانون و صرفاً با سوءاس��تفاده از جايگاه 
قانوني و اداري، برخي از محصولات اين ش��ركت تا 
پنج برابر بيش��تر از همان محصول از توليدكننده 
داخلي ديگر، قيمت گذاري شده و اين قيمت گذاري 
تبعيض آمي��ز مخل رقابت بوده اس��ت. ب��ه عنوان 
نمونه داروي الندرونيت س��ديم در شركت عبيدي 
و شركت هاي ديگر با كيفيت يكسان توليد مي شود، 
ول��ي كميس��يون قيمت گ��ذاري اداره دارو قيمت 
محصول عبيدي را نزديك به پنج برابر قيمت همان 
محصول در ش��ركت هاي ديگر تعيين كرده است. 
داروخانه ها نيز براي كسب سود بيشتر داروي گران تر 

را ترويج مي كنند.  

  يارانه 70 درصدي براي داروي گرانتر 
اوضاع داروه��اي وارداتي و قيمت گ��ذاري آنها نيز 
از قيمت گذاري داروهاي توليد داخل بدتر اس��ت. 
با اي��ن تفاوت ك��ه داروهاي واردات��ي اغلب داروي 
بيماران س��خت و صعب العلاج است و نبود نظارت 
و گرانفروش��ي موجب ش��ده تا ميلياردها تومان از 

يارانه هاي تخصيص  يافته به دارو هدر برود. 
طبق بخشنامه 665/19674 مورخ 93/02/31 
مربوط به واردات موازي )واردات از طريق مناقصه( 
فهرس��ت داروهاي وارداتي )ش��امل 210 قلم( 
منتشر شد و حداقل و حداكثر مقدار مجاز واردات 
براي برنده اعلام شد. در همين بخشنامه تركيه از 
جمله كشورهايي ذكر شده است كه واردات از آن 
مجاز بود. مقايسه قيمت تأييد شده توسط كميته 
ذيربط در تعيين برندگان نشان مي دهد كه قيمت 
تأييدي براي اكثر اين اقلام ت��ا چندين برابر نرخ 
آنها در تركيه )در همان تاريخ( اس��ت و اين نرخ 
تا 4 هزار و 990 درصد )حدود 50 برابر قيمت در 
تركيه( نيز مي رسد.  جمع مبالغ اضافي حاصل از 
واردات تنها براي 10 قلم دارو بيش از 103 ميليارد 
تومان است. اين قيمت گذاري در كميته اي تصميم 
گرفته شده است كه اعضاي آن مدير كل نظارت 
و ارزيابي دارو، معاون وي و مدير حراست سازمان 
غذا و دارو بودند. اين بهاي سنگين و افزايش قيمت 
بي توجيه نهايتاً بر عهده منابع عمومي خواهد بود. 
با اين توضيح كه دولت بخش عمده اي از هزينه را 
به ش��كل يارانه مي پردازد و بخشي نيز به بيمه ها 

تحميل مي شود. 
مص��داق ديگ��ر واردات دارو از هن��د اس��ت كه در 

گزارش هاي شفاف گمرك هند منتشر شده است. 
در جدول هاي گم��رك هند، قيمت ف��روش تمام 
اقلام داروهاي صادراتي هن��د، ارزش آن به روپيه و 
مقدار صادرات براي تك تك واردكنندگان ايراني )و 
ساير طرف هاي تجاري هند( اعلام مي شود. قيمت 
 ،Transtuzumab متوس��ط يك واحد وي��ال
440 ميلي گرم��ي در هند 2/2 ميلي��ون تومان )با 
لحاظ نرخ روپيه در آن زمان( است؛ اما اين دارو در 
ايران با تصميم سازمان غذا و دارو به دو برابر قيمت 
يعني هر واحد 4/4 ميليون تومان به فروش رسيده 
است. جمع مبالغ حاصل از گرانفروشي همين يك 
قلم دارو، بدون لحاظ س��ود متعارف در واردات اين 
دارو، طي 11 ماهه س��ال 1393 قريب 40 ميليارد 
تومان اس��ت كه از محل يارانه و بيمه، يعني جيب 
مردم به كيس��ه واردكنندگان ريخته شد. ازجمله 

واردكنندگان عمده اين دارو كوبل  دارو است. 
يكي از داروهاي مؤثر براي كنترل هپاتيت c، داروي 
تركيبي لدي پاسوير 90 و سوفوس باوير 400 است 
كه تا چند سال پيش فقط وارد مي شد، اما در يكي، 
دو سال گذشته توليد اين دارو در كشور آغاز شد. در 
فهرست س��ازمان غذا و دارو، چند شركت به عنوان 
توليدكننده اين دارو معرفي ش��ده اند و پايين ترين 
قيمت براي ه��ر قرص، 12 هزار تومان ثبت ش��ده، 
اما گزينه قيمت براي برخ��ي توليدكنندگان ديگر 
خالي اس��ت. با  اين  ح��ال مراجعه ب��ه تفاهمنامه 
بيماران خاص و صعب الع��لاج كه در 28 خرداد ماه 
به روزرساني شده، نشان مي دهد يك شركت داخلي 
همين دارو را با قيمت 82  هزار تومان قيمت عرضه 
مي كند و وزارت بهداشت هم 70 درصد اين رقم را 
يارانه مي دهد! اگر تفاوت كيفيت دليل اين تفاوت 
قيمت باش��د بايد گفت چرا قرص 12 هزار توماني 
در فهرس��ت داروهاي مورد حمايت قرار دارد و چرا 
توليدش متوقف نمي شود؟ نكته ديگر اين است كه 
داروهاي ضدويروس الزاماً بايد در خط توليد ايزوله يا

 

 )clean room( توليد شوند و بنابراين هيچ كدام از 
دو شركت مزبور، نمي توانسته اند در اين مدت كوتاه 
خطوط توليد اين قرص ها را فراهم آورند. بنابراين 
مي توان نتيجه گرف��ت قرص 82  ه��زار توماني به 
صورت نيمه آماده وارد و به صورت محصول نهايي 
عرضه شده اس��ت. به فرض صحت اين فرضيه نيز 
قيمت هفت  برابري آن و پرداخت يارانه س��نگين 

برايش توجيه نمي شود. 
غير از س��وفوس باوير 400، داروي ديگري كه براي 
كنترل هپاتيت C مورد اس��تفاده ق��رار مي گيرد، 
داكلاتاسوير 60 است كه به صورت تركيبي يا جدا 
مورد اس��تفاده مبتلايان به هپاتيت قرار مي گيرد. 
مجموع قيمت اين دو قرص، 13 هزار تومان است، اما 
يك شركت داخلي، داروي تركيبي خود را با قيمت 

90  هزار تومان به فروش مي رساند. 
 حالا با تغيير معاون غذا و داروي وزارت بهداش��ت 
بسياري از سؤالات مرتبط با اين تبعيض ها بي پاسخ 
باقي خواهد ماند. مردم��ي مي مانند و دردهايي كه 
بايد قرار است با داروهايي درمان شود كه خودشان 

درد نظام سلامتند. 
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عيوبظاهرراشايدبپوشانيد،باعيوبباطنچهميكنيد؟!
واكنش هاي جالب فضاي مجازي به پيشنهاد شاذ نماينده ها براي راه ندادن عكاسان به مجلس

 وزارت بهداشت  سرانجام
   به تغيير در معاونت سودايي دارو رسيد

چرا برخي معاونت هاي وزارت بهداشت »تكرار« نشدند ؟

 انحصار، گرانفروشي و سودهاي چند صد ميلياردي خانوادگي دارو   
موجب شد وزير بهداشت نتواند بيشتر از اين معاون غذا و دارو را در سمتش باقي نگه دارد

تعري�ف مي كرد كه ف�ردي در مجل�ه از مضرات 
س�يگار چند خطي را مطالعه كرد، ام�ا از فرداي 
آن روز ديگر هيچ وقت مجل�ه نخواند. حالا هم 
خبر رس�يد در پ�ي بازتاب هاي منفي حواش�ي 
اخير صحن علني مجل�س، جمعي از نمايندگان 
از هيئت رئيس�ه مجل�س تقاض�ا كردند حضور 
عكاسان در صحن محدود ش�ود. نماينده ها كه 
از حاش�يه هاي اخير مجلس به سطوح آمده اند، 
سوژه شدن خود را شيطنت تعريف كردند و در 
اين زمينه اعمال محدوديت براي خبرنگاران را 
تنها راهكار دانستند. در نهايت هم قرار شده بابت 
اين پيشنهاد جلسه اي بين خبرنگاران و عكاسان 
با نمايندگان برگزار شود. پس از رسانه اي شدن 
اين پيش�نهاد بود كه موجي از واكنش كاربران 
در فضاي مجازي ب�ه راه افتاد و نس�بت به ارائه 
اين موضوع نقدهاي�ي صورت گرف�ت. در كنار 
اين واكنش ها س�ؤال اينجاس�ت كه آيا راهكار 
نمايندگان در مقابل مواردي چون سلفي حقارت، 
عكس گرفتن از برگ�ه رأي، خوابيدن در صحن 
و مابق�ي رفتارهاي خ�لاف ش�ئون نمايندگي، 
س�د كردن راه عكاس�ان و خبرنگاران اس�ت؟!
همه چيز بر مي گ��ردد به تعدادي عك��س يا همان 
شكار لحظه دوربين هاي خبري كه در روزهاي اخير 
حاشيه ساز شده اس��ت. اولي مربوط به مراسم روز 
تحليف رياست جمهوري است كه رفتار ناشايست 
و نس��نجيده  برخي نمايندگان و تقلاي آنان براي 
گرفتن عكس سلفي ]![ با فدريكا موگريني، نماينده 
اتحاديه اروپا واكنش هاي داخلي و خارجي را همراه 
داشت. ماجراي دوم هم به جلسه رأي اعتماد به وزرا 
و دو تصوير منتشر شده در فضاي رسانه اي مربوط 
مي ش��ود. يكي بازتاب حمل گلابي توسط نماينده 
اروميه و ديگري مربوط به عكاسي نماينده اي ديگر 

از برگه رأي اعتماد خود است. 

هر چند تصوير نا متعارف حمل گلابي توسط نماينده 
در صحن علن��ي و در ميان جلس��ه رأي اعتماد در 
جاي خود قابل توجه بوده، اما به نظر مي رسد آنچه 
نمايندگان را ترغيب به ارائه پيشنهاد مصونيت مقابل 
سوژه هاي خبري و عكاس��ي كرده است، به تصوير 
دوم مربوط مي شود. تصويري كه براي برخي شائبه 
بده بستان هاي پشت پرده را در جريان رأي اعتماد 
به وزرا را بس��يار قوي كرد. مث��لًا كاربري در فضاي 
مجازي با انتشار اين تصوير نوش��ت:  ياد استاد ترم 
قبلمون افتادم! كانديداي ش��وراي شهر بود و گفته 
بود به من رأي بديد و عكس��ش رو برام بفرستيد تا 

بهتون 20 بدم!
  پشت پرده تصميم نمايندگان

به نظر مي رسد با تفاسير موجود پيشنهاد نمايندگان 
براي اعمال محدوديت عكاسان و خبرنگاران دلايل 
موجهي از نظر آنان داشته باشد. چنانچه غلامعلي 

جعفرزاده ايمن آبادي، نماينده مردم رشت در مجلس 
ضمن تأييد ارائه درخواست عده اي از نمايندگان به 
هيئت رئيسه به منظور محدودسازي حضور عكاسان 
در صحن مجلس گفته است: اين درخواست به دنبال 
بروز برخي حواشي و انعكاس برخي تصاوير از صحن 

مجلس صورت گرفته است. 
اين پيشنهاد عقل جمعي نمايندگان در حالي است 
كه چند سال پيش هم در جريان طرح اصلاح موادي 
از قانون آيين نامه داخلي مجلس محدوديت فعاليت 
تصويربرداران اعم از فيلم و عكس در جلسات علني 
مطرح ش��د. به رغم آنكه در مواردي استثنا در نظر 
گرفته شده بود و تبصره هايي براي آن قائل شدند، 
اما باز هم به دليل مخالفت با رأي بالا كنس��ل شد. 
مخالفان معتقد بودند، محدود كردن عكاس��ان در 

مجلس مغاير با روح اصل 69 قانون اساسي است. 
اصل  شصت  و نهم  قانون  اساسي  مي گويد: مذاكرات  

مجلس  شوراي  اس��لامي بايد علني  باشد و گزارش  
كامل  آن  از طريق  راديو و روزنامه  رسمي  براي  اطلاع  

عموم  منتشر شود. 
   واكنش كاربران فضاي مجازي

كاربران فضاي مجازي هم چنين خطايي در پيشنهاد 
قانونگ��ذاران را مورد تأكيد ق��رار داده اند. كاربراني 
كه معتقد هس��تند عكاسي يعني ش��كار لحظات 
و ثبت تصاوي��ري كه هرگز تكرار نمي ش��ود و هيچ 
قلمي هم گوياي بيان حقيقت نيس��ت.  تعدادي از 
كاربران در واكنش به اين خبر خواستار انتشار ليست 
نماينده هاي پيشنهاد دهنده شدند و برخي ديگر هم 
نظراتي متفاوتي داشتند.  خبرنگاري نوشت: برخي 
نمايندگان به دنبال محدودسازي عكاسان در صحن 
علني هستند. ضعف ظاهر را مي شود پوشاند؛ با ضعف 

باطن و محتواي مجلس چه خواهيد كرد؟ 
ديگري معتقد بود: طرح محدودكردن كار عكاسان 
مجلس در دوره قبلي هم انجام ش��د و رأي نياورد. 
آسون تر نيست اين حضرات جاي چرت زدن و گعده 

و گلابي خوري شون رو عوض كنن؟
برخي هم با انتقاد از پاك كردن صورت مس��ئله 
توسط نماينده ها نوشتند: به نظرم به جاي محدود 
كردن عكاس ها، آداب نماين��ده مردم ايران بودن 
را بياموزيد و اج��را كنيد تا نه وهن ملك ش��ود و 
نه وهن مل��ت! - وقتي مي تونن صورت مس��ئله 
رو پاك كنن و تخت بخوابن، چ��را بايد دنبال كار 
سخت باشن؟ بهتر نيست به جاي محدود كردن 
عكاسان آداب معاشرت و رفتار در شأن نمايندگي 
را به نمايندگان بياموزن كه موقع ديدار رس��مي 
پروتكل را رعايت كنن؟! اكنون بعد از اين تصميم 
قانونگذاران و پيشنهادي كه در تضاد با روح قوانين 
جاري است، بايد پرسيد، بهتر نيست نمايندگان به 
جاي محدود كردن عكاسان در رفتار خودشان دقت 

كنند تا برخي صحنه ها اساساً پيش نيايد؟!

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

تصوير قبض يك مشترك از كرمان:
اينم از قبض جديد آبفا ي ما در كرمان چرا اينقدر زياد؟ ريز مصرف كو؟ 

بدهي پيشين داشتيم؟ آبونمان و عوارض و مالياتش چقدره؟ 
   

نقد دولت در كانال تلگرامي:
كابينه دوازدهم را بايد ادامه همان كابينه يازدهم دانس��ت و سياست 
دولت در حوزه هاي اجتماعي، اقتصادي و فرهنگي همان سياست هاي 
نئوليبرالي چهار س��ال گذشته مي باش��د. با كابينه جديد نه در حوزه 
اقتصاد كه در هيچ حوزه ديگر نويد گشايشي داده نمي شود! در اقتصاد با 
بحران هايي نظير ركود، بيكاري و تورمي كه موج فزاينده آن از هم اكنون 
حس مي شود مواجه هستيم. همين بحران هاي اقتصادي كه منجر به 
بروز آسيب هاي اجتماعي نظير بيكاري، اعتياد، طلاق و كارتنخوابي و... 

براي كشور مي شود. 
   

توييتي خطاب به روحاني و كابينه جديد:
 آقاي روحاني، عكس يادگاري با كابينه جديدرو هم گرفتين، تبريك 

ميگيم، ولي تو رو خدا ديگه برو كار كن. 
 مردم فارغ از هر سليقه اي از شما انتظار955000 شغل دارن.

   

توييت يك محيط بان:
50 درصد زيستگاه پلنگ ايراني درآستانه تخريب! اجراي برنامه ملي 
پلنگ ايراني تنها راه بهبود وضعيت و بقاي اين گونه در طبيعت ايران 

است. 

   سخنگوي سازمان ثبت احوال كشور گفت: براي اجراي طرح »حذف 
ثبت طلاق از شناسنامه« بايد اصلاحات قانوني از سوي مجلس انجام 
شود و در صورت اجراي اين طرح، خانواده ها مي توانند از پايگاه اطلاعات 

ثبت احوال، استعلام لازم را بگيرند. 
   فتاح��ي، رئي��س اداره پاي��ش، مديري��ت منابع و ش��اخص هاي 
محيط زيس��ت با اش��اره به اهميت موضوع گرد و غبار و درگير شدن 
كلانشهر تهران با اين مس��ئله و تصويب مصوبه »پيشگيري و مقابله با 
گرد و غبار در شهر تهران« در شوراي اسلامي شهر تهران طي سال هاي 
اخير گفت: به موجب اين مصوبه شهرداري تهران بايد با همكاري ستاد 
ملي گرد و غبار، برنامه عملياتي سازگاري و مقابله با پديده گرد و غبار 

ويژه شهر تهران را تدوين كند. 
   رئيس سازمان حفاظت محيط زيست كشور اعلام كرد: بايد بر اساس 
مطالعات صورت گرفته عمليات اجرايي لايروبي خليج گرگان هرچه 

سريع تر آغاز شود. 
   مدير عامل شركت شهربان ش��هرداري تهران، با تشريح جزئيات 
مرحله س��وم طرح س��اماندهي دستفروش��ان گفت: در اي��ن مرحله 
دستفروشان ساكن تهران مد نظر قرار گرفتند تا از مهاجرت به تهران 

براي دستفروشي جلوگيري شود. 
   مدي��ر كل حفاظ��ت و مديريت ش��كار و صيد س��ازمان حفاظت 
محيط زيست با اشاره به تشكيل جلسه كميته فني ساماندهي پلنگ 
رودسر معروف به آرزو و پلنگ گلستان معروف به وركان از روشن شدن 

تكليف آنها تا هفته آينده خبر داد. 
   مشاور كميته پيگيري و كنترل ايدز سازمان بهزيستي كشور با بيان 
اينكه 34 هزار مبتلا به ايدز در كشور شناسايي و ثبت شده اند، گفت: 
تخمين زده مي شود به همين تعداد نيز افراد مبتلا به ايدز وجود دارد كه 

از بيماري خويش آگاهي ندارند و براي تشخيص اقدام نكردند. 
   وزير بهداشت در رابطه با پرداخت معوقات پرستاران  اظهار داشت: 
تمام پرس��تاران علاوه بر دريافت كامل حقوق خود بخشي از دستمزد 
اضافه كارشان را نيز دريافت كرده اند، اما كارانه آنها پرداخت نشده است 

و از يك سال پيش معوقات وجود دارد. 

كارشناس محيط زيست: 

 محيط زيست كشور در وضعيت بحراني
 و در حال خونريزى است 

۱۲ س�اله  ي�ك كارش�ناس محيط زيس�ت نم�ره عملك�رد 
معصوم�ه ابت�كار را در رأس س�ازمان محيط زيس�ت م�ردود 
دانس�ت و گف�ت: ب�ا س�رعت حي�رت آورى در ح�ال از دس�ت 
دادن طبيع�ت كش�ور هس�تيم؛ محيط زيس�ت كش�ور همانند 
بيم�اري در وضعي�ت بحران�ي و در ح�ال خونري�زى اس�ت. 
محمدعلى الله قلي درباره عملكرد رئيس سابق سازمان محيط زيست و 
رويكرد اين سازمان در آينده اظهار كرد: خانم معصومه ابتكار 12 سال 
رئيس سازمان حفاظت محيط زيست بود و به واسطه عملكردش در سه 
دوره تصدى اين سازمان و افول مرتبه حفاظت از محيط زيست كشور 
در سطح جهانى نمره مردود دريافت خواهد كرد.  وي افزود: ابتكار در دو 
سال اول مديريت خود در دوره اخير، مدام به بهانه گيري از دوره گذشته 
پرداخت و در دو سال بعد نيز هيچ فعاليت چشمگير و پايه اى ارائه نكرد.  
 الله قلي با برشمردن برخي نقاط ضعف دوران مديريتي معصومه ابتكار 
تصريح كرد: رئيس سابق سازمان محيط زيست طي سه دوره مديريت 
در سازمان محيط زيست نتوانست حتى يك جاده مخرب را از شناخته 

شده ترين پارك ملي كشور يعني پارك گلستان خارج كند. 
 اين كارشناس محيط زيست كش��ور متذكر شد: رئيس سابق سازمان 
محيط زيس��ت هيچ پيگيري جدي براي ارتقاي س��طح معيش��تي و 
حقوقي- قضايي محيط بانان انجام نداد و نتوانست وضعيت نوك پيكان 
حفاظت محيط زيست كشور را بهبود بخشد.   به گفته الله قلي، معصومه 
ابتكار در پروژه حفاظت از يوزپلنگ ايراني نيز به توفيقي دست نيافته 
و اين پروژه بس��يار مهم در حفاظت از جمعيت مح��دود يوز حتى در 
پيشگيرى از كاهش جمعيت اين گونه ها نيز موفقيتي نداشته است.  وي 
افزود: متأسفانه نه تنها هيچ افزايشي در جمعيت يوزهاي كشور در طول 
مديريت ابتكار صورت نگرفته بلكه هيچ تمهيد عملى و نتيجه بخشى 
براي نجات اين گونه ها از خطر نابودي هم انجام نگرفته است؛ سال هاي 
متمادي براي تحقيقات، بودجه و زمان در اين پروژه به آتش كش��يده 
شده است.   اين كارشناس محيط زيست كشور با بيان اينكه تالاب هاي 
ما طي دهه هاى اخير و دوران رياست معصومه ابتكار، رو به اضمحلال 
داشته اند، گفت: سوءمديريت منابع آب در دهه هاي گذشته و جديت 
نداشتن در احياي تالاب ها در س��ال هاي اخير، موجب ايجاد وضعيت 
وخيمي براي تالاب هاي كشور شده است.  الله قلي با انتقاد از عملكرد 
طبيعي سازمان محيط زيست كشور اظهار كرد: همچنين فشار غير قابل 
توصيف صيد و شكار حيات وحش كمر طبيعت ايران را خم كرده است 

و اين جاي تأسف دارد. 

حذف 2 ميليون همپوشاني دفترچه هاي بيمه
مديرعامل س�ازمان تأمين اجتماع�ي از حذف ش�دن ۲ميليون 
همپوش�اني براي كس�اني كه دو يا چن�د دفترچه داش�تند، خبر 
داد و تأكيد كرد: اميد اس�ت تا پايان ش�هريور تمام همپوشاني ها 
از بي�ن ب�رود و ه�ر ايران�ي فق�ط ي�ك دفترچه داش�ته باش�د. 
 س��يد تقي نور بخش؛ مديرعامل س��ازمان تأمين اجتماعي با اشاره به 
ورشكستگي صندوق هاي بازنشس��تگي گفت: ما صندوق بين نسلي 
هستيم و دولت تضمين كننده صندوق هاي بيمه اي است. يك نگراني 
ما اين است كه تعهدات روي هم مانده گذشته براي دولت هاي آينده 
ايجاد مش��كل نكند.  وي تأكيد كرد: ما هنوز به نقطه س��ربه س��ري 
نرسيده ايم و نسبت بيمه شده به مستمري بگير هنوز به زير پنج نرسيده 
است. در برخي صندوق ها اين نس��بت به زير يك رسيده است. امروز 
نظام تصميم گير كش��ور به اين نتيجه رس��يده اند كه بايد راه حل ها و 
راهبردهايي براي رفع مشكلات صندوق ها انديشيده شود كه در دولت 
دوازدهم از اولويت هاست.  نوربخش با اشاره به تسهيلات بازنشستگان 
نيز اضافه ك��رد: از جمله برنامه ه��اي ما براي آينده، س��هامدار كردن 
بازنشس��تگان در پروژه هاي نفت و پتروشيمي است كه اكنون مراحل 

تصويب خود را در هيئت مديره مي گذراند. 

اعضاي جديد شورا با مترو به حرم امام مي روند

 سند تحويل و تحول شهر
 به شوراي پنجم سپرده شد

 روز گذش��ته آخرين جلسه شوراي ش��هر با حضور ش��هردار تهران و 
معاونان و اعضاي شورا برگزار شد. اعضاي شورا ضمن تقدير از شهردار 
تهران و معاونان وي در طول 12 سال تصدي مديريت شهري كارنامه 
عملكرد ش��هردار را هم دريافت كردند. قاليباف در اين جلس��ه گفت: 
همه تلاش ما در 12 سال گذشته با اين نگاه بوده است كه هدف ارتقاي 

كيفيت زندگي در بعد مادي و معنوي محقق شود. 
روز گذشته آخرين جلسه شورا با حضور شهردار و اعضاي شورا برگزار 
شد. شهردار تهران با بيان اينكه سعي كرديم با سه ركن حياتي يعني 
شهروندان، شهر و مديريت شهري در يك تعامل درست و با يك رويكرد 
مبتني بر مسائل اجتماعي و فرهنگي در اين راه گام برداريم، اظهاركرد: 
خوشحال هستيم كه مجموعه مديريت شهري در دوره هاي دوم، سوم 
و چهارم به نقطه اي رس��يد كه امروز فلس��فه وجودي شهرداري ها در 
كشور و نگاه مردم متحول شد. تبديل كردن مجموعه مديريت شهري 
از يك سازمان خدماتي به نهادي اجتماعي و در خدمت مردم بودن در 
شئونات مختلف زندگي اتفاقي است كه در شهر تهران رخ داد و به تبع 
آن به ديگر شهرها هم اثر گذاري كرد و توقع و نگاه مردم از شهرداري ها 
امروز متفاوت شده است. متأسفانه يك زخم كهنه جدي در نظام اداري 
و اجرايي ما است كه سيستم بسيار متمركزي داريم و اين مانع بزرگي 
برس��ر راه ارائه خدمات بهتر اس��ت، اما در اين دوره نشان داده شد كه 
بيش از هر زمان ديگري بس��تر براي مديريت يكپارچه شهري فراهم 

شده است. 
   درآمد پايدار و محيط زيست؛ دو مشكل اصلي تهران

قاليباف درآمد پايدار و موضوع محيط زيست شامل آلودگي هوا، آب و 
خاك را دو مشكل اصلي تهران دانست و عنوان كرد: حل هر دو مورد در 

گرو مديريت يكپارچه شهري است.
وي افزود: براي كارآمدي دين در اداره امور جامعه، پيشرفت در مقياس 
ملي هم به اين مديريت يكپارچه ش��هري نيازمند هستيم. لحظه اي 
نبايد از اين موضوع درنگ كنيم؛ اين يك خواست ملي و مردمي است 
كه اجتناب ناپذير است و تنها راه نجات از چالش هاي روزمره مردم به 

شمار مي رود. 
شهردار پايتخت گفت: اين توفيق را پيدا كرديم با كمك همه همكاران 
در شهرداري تهران سندي را تحت عنوان سند تحويل و تحول آماده 
كنيم. يعني ام��روز كه ما از ش��هرداري تهران مي رويم، در اين س��ند 
مشخص شده است كه مجموعه اينجا چه چيزي است. حتي خيلي از 
دوستان گفتند فلاني اين كار را نكن ممكن است در اين سند اشكالي 
هم پيدا شود، اما گفتم آيا اين بهتر از آن نيست كه هيچ سندي ندهيم 
تا شوراي پنجم و شهردار بعدي ندانند چه چيزي را تحويل مي گيرند؟ 
حتي ممكن اس��ت در اين سند دو اش��كال هم وجود داشته باشد، اما 
پايه گذاري اين اصل با هر هزينه اي براي ش��هر يك ضرورت است كه 
بدانيم چه چيزي را تحوي��ل مي دهيم و بدانند چ��ه چيزي را تحويل 
مي گيرند ولو نقايصي هم در آن باشد. امروز اين سند را تحويل مهندس 

چمران مي دهم و ايشان به شوراي پنجم منتقل خواهند كرد. 
   طلب حلاليت براي قصورات

قاليباف افزود: وظيفه خودم مي دانم از م��ردم عزيز، متدين، نجيب و 
ش��ريف تهران كه همراهي و مش��اركت معني داري در حوزه مسائل 
شهري داشتند، تقدير و تش��كر كنم. از همه آنها به خاطر كوتاهي ها، 
كم كاري ها، قصور و تقصيراتي كه احتمالاً داشتيم حلاليت مي طلبم. 
صادقانه به مردم عرض مي كنم كه با تمام وقت و ظرفيت در خدمت آنها 
بودم. كمتر روزهايي در طول اين 12 سال اتفاق افتاده است كه من اذان 
صبح را در خانه بشنوم و تا پاسي از شب در اين شهر تلاش نكرده باشم؛ 
اين تلاش با همه كارگران، مهندسان، تكنس��ين ها و... صورت گرفته 
است. ما تلاش كرديم در تابستان شهر را بشوييم، در پاييز به درستي 
شهر را جارو كنيم و در زمستان هاي سرد و برفي در كنار هم اين شهر 
را پارو كنيم تا بتوانيم هميشه اين شهر را براي مردم بهاري نگاه داريم؛ 

اگر نقصاني بود به بزرگواري خودشان ما را ببخشند. 
گفتني است بر اساس اخبار منتشر شده حجت الاسلام قرائتي به پاس 
تلاش شهردار تهران در حوزه فرهنگي و ديني انگشتر خود را به عنوان 

ياد بود به قاليباف اهدا كرد. 
  شورايی ها با مترو به حرم امام )ره( می روند

عضو منتخب ش��وراي ش��هر تهران ضمن اعلام برنام��ه آيين تحليف 
منتخبان شوراي پنجم تهران گفت: منتخبان شورا براي اداي احترام 
به معمار كبير انقلاب اسلامي با مترو به حرم امام )ره( مي روند، حسن 
خليل آبادي با اشاره به جزئيات مراس��م تحليف افزود: مراسم تحليف 
پنجمين دوره منتخبان شوراي اسلامي ش��هر تهران، ري و تجريش 
با حضور استاندار و فرماندار تهران، نمايندگان مردم تهران در مجلس 
شوراي اسلامي، فرمانداران ري و شميرانات و برخي از شخصيت هاي 
سياسي، توس��ط فرمانداري تهران امروز در صحن علني شوراي شهر 
برگزار مي ش��ود. خليل آبادي همچنان اضافه ك��رد: نمايندگان مردم 
تهران، ري و تجريش بعد از مراسم تحليف و انتخاب هيئت رئيسه، براي 
اداي احترام به معمار كبير انقلاب اسلامي امام خميني )ره( از طريق 

مترو به حرم مطهر امام خواهند رفت.

بیژن سورانی

نيره ساري
  گزارش  2

کبری فرشچی
  گزارش  یک


